
Запам’ятай!
УЗГОДЖЕННЯ КІЛЬКІСНИХ ЧИСЛІВНИКІВ З ІМЕННИКАМИ

один, одна, одне, одні         узгоджують у роді, числі, відмінку
два, три, чотири           Н. в. множ.: два планшети, три телефони, чотири ноутбуки

АЛЕ: іменник з -ин- та друг, чоловік          Р. в. одн.
два, три, чотири + ім. IV відміни двоє, троє, четверо + ім. IV відміни

двоє козенят,
троє лошат,

четверо ведмежатп’ять і далі          Р. в. множ.: п’ять підручників, сім олівців
половина,                 узгоджуємо з формою             два з половиною метри,  
третина, чверть               цілого числа                      п’ять із третиною метрів

дробові числівники          Р. в. одн.: чотири п’яті кілометра
півтора + ім. ч. р., с. р.           Р. в. одн.         півтора тижня,
півтори + ім. ж. р.                                        півтори години
півтораста          Р. в. множ.: півтораста ділянок
нуль, тисяча, мільйон, мільярд           Р. в. множ.: тисяча зірок

складений          іменник узгоджуємо           сто п’ятдесят сім яблук
числівник             з останнім словом             триста двадцять чотири яблука


